
EKO BATALJON IN E+ YETDKA 

 

Kaj je EKO bataljon? 

EKO bataljon je skupina mladih raziskovalcev in borcev proti podnebnim 

spremembam. Skupina šteje devet članov iz devetega razreda; Lucija, Izabela, 

Nara, Vid, David, Ana, Katarina, Eva Lara in Mia. V šolskem letu 2020/21 je 

skupina delovala pod vodstvom mentoric Renate Filipič, Teje Koprivc in Aide 

Zorc. Zavzemamo se za zdravo in varno okolje. Sodelujemo pa tudi v projektu 

YETDKA+ (Young Europeans Think Do Know Assess). 

  

Levo je logotip iz šolskega leta 2019/20 ter desno  logotip v šolskem letu      

2020/21 (ustvarila Ana Mele).  

 

Kdaj in kako je skupina nastala ter kaj smo do zdaj že dosegli? 

Zadnje čase je vse več govora o podnebnih spremembah, še več pa o tem 

kako zaustaviti njihovo širjenje in posledice. Zaradi vse večje globalizacije, 

pretiranega izkoriščanja virov ter invazivnega poseganja človeka v okolje, 

postaja naš planet vse bolj in bolj onesnažen. Odpadkov, ki se kopičijo v morjih 

in na smetiščih, je čedalje več. Človeštvo pa ne najde prave rešitve. Bomo 

sedeli kar križem rok in opazovali, kako se narava spreminja in postaja vse bolj 

onesnažena? Zagotovo ne! Ravno zdaj je pravi čas, da naš EKO bataljon deluje 

s polno paro.  

Skupina sama je nastala v začetku šolskega leta 2019/20, ker je učiteljica 

Renata Filipič videla potrebo po takšni skupini. V šolskem letu 2019/2020 smo se 

udeležili protesta proti podnebnim spremembam. Pod vplivom EKO bataljona 

je potekala zbiralna akcija baterij; člani so izdelovali plakate in jih izobesili po 

šoli, posneli so filmček, učenka Neja pa je ustvarila tudi e-plakat. Kot nagrado 

za uspešno zbiralno akcijo in ozaveščanje smo si prislužili koncert slovenskega 

reparja Zlatka.  

Ustvarili smo že precej filmčkov na različne teme, osrednja tema pa je 

večinoma vedno ekologija. Člani smo se večkrat sestali z ravnateljico, ji 



predstavili svoje ideje in razmišljanja s katerimi bi naša šola postala bolj ekološka 

(predvsem kaj bi lahko naredili za zmanjšanje količine plastike in odpadkov). 

Lansko leto pa so se nekateri člani tudi pridružili oddaji Počitniški krompir, v kateri 

smo predstavili ustrezno ravnanje z odpadki. 

 

Skupina EKO bataljon v šolskem letu 2019/20. 

 

Projekt YETDKA+       

EKO bataljon je bil povabljen k sodelovanju v Erasmus+ projektu YETDKA (Young 

Europeans Think Do Know Assess). Gre za mednarodni projekt, v katerem 

sodeluje 5 držav; Slovenija, Estonija, Latvija, Nemčija in Finska. Mladi se 

povezujemo in komuniciramo, opravljamo različne aktivnosti in se zabavamo. 

Glavni namen YETDKE+ je ozaveščanje in usposabljanje v medijski pismenosti. 

Mladi se učimo razlikovati med verodostojnimi in neverodostojnimi viri. Učimo 

se preverjati ali so informacije resnične ali ne. V okviru tega projekta mladi tudi 

potujemo, vendar je bilo to letos zaradi pandemije nemogoče izpeljati.  

V okviru projektnih dni smo izvedli naslednje aktivnosti: aktivnosti zunaj učilnice 

na temo pridelave bio in eko hrane; s kulturno dediščino smo nadaljevali v 

decembru, ko smo si izmenjali predstavitve decembrskih praznovanj (hrana in 

običaji);  sledilo je razvijanje in preizkušanje orodij za medijsko pismenost; za 

ozaveščanje o medijski pismenosti smo v mednarodnih timih ustvarili filmčke z 

različnimi tematikami (slikarji, glasbeniki,…) a z vpletenostjo medijske 

pismenosti; ob zaključku šolskega leta smo ustvarili intervju za mednarodno 



priznanega novinarja, ki ga bomo izvedli ob začetku naslednjega šolskega leta 

ter članek.  

Prijateljske vezi z učenci naših mednarodnih partnerskih šol smo spletli preko 

socialnih omrežij (viber, snapchat…). Pri komunikaciji smo bili popolnoma 

samostojni. Za nas je bila to pozitivna izkušnja ker smo pridobili nove prijatelje 

ter izpopolnjevali znanje angleščine. V času decembrskega obdarovanja smo 

si poslali darila in voščila zato komunikacija ni potekala le preko svetovnega 

spleta.  

Komunikacija ni potekala le preko svetovnega spleta, saj smo se obdarovali in 

voščili preko daril poslanih preko navadne pošte.  

 

                                               

 

Cilji za v prihodnje 

Epidemija delovanje EKO bataljona ni zaustavila, temveč je naše delovanje le 

upočasnila in ravno v teh okoliščinah smo člani dokazali, kako močni in vztrajni 

znamo biti.  

V prihodnje se želimo udeležiti še kakšnega podnebnega protesta, zmanjšati 

količino odpadkov in odpadne plastike, ter delovanje EKO bataljona razširiti 

tudi na druge šole. V ospredju je in vedno bo ekologija. V naša srčna 

prizadevanja bomo še naprej vključevali učence, učitelje, starše in vodstvo 

naše šole. Velik del članov YETDKE se s koncem šolskega leta poslavlja, zato 

širimo zagon in pozitivno energijo, ki jo čutimo vsi udeleženi v projektu in že 

privabljamo številne nove člane. Nekaj učencev iz osmega razreda kaže velik 

interes in prepričani smo, da bomo še naprej delovali, izpolnili nekaj že 

zastavljeni ciljev in se borili za to, v kar verjamemo. Vzdušje med sestanki je 

prijetno, veliko se pogovarjamo, zabavamo, počutimo se sproščene in vredne 

zaupanja, saj je naše mnenje enakovredno sprejeto. Prepričani smo, da se vsi 

veselimo novih aktivnosti, ki nas čakajo v prihodnje.  

 

 

Živa Anderluh,  8.C in ostali člani EKO bataljona z mentoricami 


